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فرهنگ و هنــر-  امین حیایی از 
جمله بازیگران محبوبی است که هنوز 
پس از ســال ها در هر کاری که حضور 
پیدا می کند،  مخاطب او را دوست دارد. 
حیایی این روزها ۵۲ ســالگی را پشت 
ســر می گذارد و از سال ۷۰ کار هنری 
خــود را آغاز کرده اســت. این بازیگر 
در بیش از ۷۵ فیلم ســینمایی و شمار 
بسیاری ســریال حضور داشته است 
و برای دو فیلم شــب )۱۳۸۶( و برف 
آخر )۱۴۰۰( ســیمرغ بلورین بهترین 
بازیگر از جشنواره فیلم فجر را کسب 
کرده اســت. حیایی همچنین در سال 
۱۳۹۶ برای بازی در فیلم شعله ور نامزد 
دریافت سیمرغ بلورین جشنواره فیلم 
فجر شد و در نهایت دیپلم افتخار نقش 

اول مرد را کسب کرد.
این بازیگر از ســال ۱۳۹۷ تاکنون 
به عنــوان یکــی از داوران مســابقه 
تلویزیونــی عصر جدید به کارگردانی 
احسان علیخانی فعالیت می کند و علی 
رغم تغییر داوران در فصل جدید،  تنها 
داوری اســت که در این برنامه حضور 
دارد. همین بهانه ای برای گفت وگو با 

این بازیگر پیشکسوت شد.
آقای حیایــی،  این روزها به 
غیر از »عصر جدید« مشغول چه 

کاری هستید؟
یک آموزشــگاه دارم که مشغول 
اداره کردن آنجا هستم و دوره پیشرفته 
بازیگــری را در آنجا تدریس می کنم. 
همراه با بچه های هنرجو فیلمســازی 

کرده و فیلم کوتاه می سازیم.
شــما در دوره های مختلف 
برنامه »عصر جدید« داور بودید 
و در تغییر داورها شما تنها فردی 
بودید که تغییر نکرده است. چرا؟

حقیقتــش بــه اصرار احســان 
علیخانی بود. نظر اول من این بود که یا 
همه داورها با هم عوض شوند یا اصلا 
داورها را تغییر ندهیم و همان داورها را 
ادامــه دهیم. اما گویا با اعضای دیگر به 
نتیجه نرســیدند و اصرار هم داشت که 

من حتما باید باشم و می گفت برای تو 
جایگزینــی پیدا نکردم. من هم افرادی 
را به او معرفــی می کردم اما می گفت 
حضور تو را در عصر جدید لازم دارم و 
تو عضوی از عصر جدید هستی و می 

خواهم که باشی.
مــن هم قبول کردم به هرحال من 
عاشق عصر جدیدم و بچه ها را دوست 
دارم و دوســت دارم حمایتشان کنیم 
و کمک کنیم تا دیده شــوند. خود من 
هم در موسســه ای که کار می کنم در 
رشته بازیگری اســتعدادیابی می کنم 
امــا در عصر جدید در همه رشــته ها 
استعدادیابی می کنیم و من هم دوست 
دارم تا بچه ها دیده شــوند و به نتیجه 

ای برسند.
آقــای علیخانی همیشــه به من 
محبت و لطف دارند. عشق  من به مردم 
متقابل اســت و همانطور که من آنها را 
دوست دارم آنها هم من را دوست دارند

به نظر می رسد محبوبیت فردی 
شــما در داوری تان خیلــی تاثیر دارد. 
یعنی اینکه شرکت کننده ها علاقه دارند 
تا از ســمت شما داوری شوند و شاید 
اصرارهای احسان علیخانی نیز به خاطر 
همین بوده است که می دانسته مردم شما 
را دوســت دارند و از این پتانسیل بهره 

برده است.
در طول مدتی که در برنامه 
»عصر جدید« حضور داشــتید،  
استعدادها را چطور ارزیابی می 

کنید؟
ما الگوهای ذهنی و تصویری داریم 
و دو فصل عصر جدید را هم گذراندیم 
و نمونه کارهای بچه ها را دیدیم. شاید 
فصل اول اصلا بــرای داوری آمادگی 
نداشتم و نمی دانستم باید چه کار کنم 
و اســم و فامیلی شرکت کننده ها را می 
پرسیدم و سوال زیادی از آنها نداشتم. اما 
هر چه جلوتر رفتیم کار ما هم جا افتاده 
تر شــد و نمونه های داوری و خارجی 
چنین برنامه هایی را دیدم و متوجه شدم 
روی چه ملاک هایی داوری می کنند و 

ارزیابی شان روی چه حسابی هست و 
همین ها خیلی کمکم کرد. از آنجا به بعد 
سعی کردم روی نظرهایم بیشتر و بهتر 
کار کنم و بتوانم راجع به اجرای بچه ها 

بهتر نظر بدهم و نقد و تائیدشان کنم. 
احساســات تان چقــدر در 

داوری دخیل است؟
شــاید ۳۰ به ۷۰ باشــد یعنی ۳۰ 
درصد احساساتم هم در داوری هست 
و مابقــی را منطق و عقــل و الگوهای 

ذهنی.
در این چنــد دوره از عصر 
جدید خیلی از شــرکت کننده ها 

از منطقه هــای محــروم به این 
اما استعدادهای  برنامه می آیند 
درخشانی هستند. فکر می کنید 
چطــور می شــود کــه اینهــا 
ساماندهی شــوند؟ اینجا با دو 
موضوع مواجهند هم استعدادی 
که دارنــد و هم شــهرتی که به 
واســطه حضور در عصر جدید 
به صورت یک شــبه بدست می 

آورند.
نظری که یک بــار خانم صامتی 
در یکــی از برنامه هــای عصر جدید 
خطاب به اســتعدادی از منطقه محروم 
گفته بودند خیلی مادرانه بود که ممکن 
است با حضورت در تهران اتفاق هایی 
مثل شهرت درگیرت کند و باعث شود 
مسیری را اشتباه بروی و اگر قدم هایش 
را درســت برندارد ممکن است نابود 
شــود.این عزیزان بایــد بدانند اولا که 
در شــهر خودشان موفق ترند و اینکه با 
شهرتی که بدست آوردند باید به شهر 
خودشان بروند و همانجا توسط افرادی 

حمایت شــوند و بعد از رشدشــان با 
شهرتی که دارند کم کم بتوانند در سطح 
کشوری مطرح شوند. باید کم کم به این 
مرحله برسند و کاری نیست که یک شبه 

بتوان انجامش داد.
نظری که یک بــار خانم صامتی 
در یکــی از برنامه هــای عصر جدید 
خطاب به اســتعدادی از منطقه محروم 
گفته بودند خیلی مادرانه بود که ممکن 

است با حضورت در تهران اتفاق هایی 
مثل شهرت درگیرت کند و باعث شود 
مسیری را اشتباه بروی و اگر قدم هایش 
را درســت برندارد ممکن است نابود 
شــود. در حقیقت ممکن است فردی 
از شهرستان هم بیاید و در عصر جدید 
معروف شود اما بعد از مدتی شهرتش 
کم شــود و مردم او را از یاد ببرند و به 
نتیجــه ای هم نرســد. همین موضوع 
باعث ســرخوردگی او می شود. برای 
همین خانم صامتی گفتند شهر خودت 
را رهــا نکن چون که در آنجا می توانی 
موفق شوی. به نظرم وقتی پله پله بیایند 

موفق تر و ماندگارتر می شوند. 
بهترین اجرایی کــه در این 
ســالها در »عصر جدید« دیدید 

کدام اجرا بوده؟
من اجراهای گروهی و هماهنگ 
را خیلی دوســت دارم. افــرادی که به 
صورت تک نفره مــی آیند و اجرا می 
کنند معمولا قضاوت شان خیلی سخت 
تر اســت اما گروه هایــی که حرکات 

هماهنگ اجرا می کنند قضاوت شــان 
راحت تر اســت و مــی توانی راحت 
رای مثبتی به آنهــا بدهی چون تلاش 
و هماهنگ شدنشــان خیلی مشخص 

است. 
اجرایی که خیلــی خودتان 
دوستش داشتید کدام اجرا بوده؟

خیلــی از اجراها بوده و فقط یک 
اجرا نبوده است. اینها اول راستی آزمایی 
می شــوند و بعد انتخــاب که به برنامه 
بیایند. بچه هایی هم که راستی آزمایی 
می کنند حرفه ای هســتند و سلیقه ما را 
می دانند که هرکدام چه سلیقه ای داریم 
و وقتی شرکت کننده ها روی صحنه می 
آیند با آمادگی خوبی حاضر می شوند و 
هر بار هم توانستند نظر ما را جلب کنند 
و رای مثبت را از ما بگیرند. البته ممکن 
هم هست خیلی تمرین نکرده باشند و 
استرس داشته باشند و رای  قرمز بگیرند 
وگرنه اغلب انتخاب ها درست بودند و 
بچه هایی که آمدند توانایی هایی داشتند 
حالا یکسری درخشان بودند و برخی 

ها کمی ضعف داشتند.
شــما یکــی از بازیگرانی 
هســتید که در تلویزیون خیلی 
شناخته شده هســتید. اما الان 
برخی بازیگرانی که از تلویزیون 
آمدند و مردم دوستشان دارند از 
تلویزیون به سمت شبکه خانگی 
رفتنــد. به نظر شــما چرا چنین 
اتفاقی افتاده اســت و چه حلقه 

گمشده ای وجود دارد؟
حلقه گمشده ای نیست و اینها باید 
تجربه و کار کنند، حالا در هر فضایی و 

ممکن است در برهه ای شرایط کار 
کردن در تلویزیون برایشان 

مهیا باشد آنجا می روند و 
در وی او دی ها پیشنهاد 
داشته باشند به آن سمت 
می روند. من همیشه به 
هنرجوهای آموزشگاه 

گویم  می  خودمان 
از کار کردن هراس 

نداشته باشــید و تا زمانی که معروف 
نشدید و مردم روی شما حساس نشدند 
می توانید تجربه کنید و خودتان را قوی 
کنید و در کار اعتماد به نفســتان را بالا 
ببرید و نقاط ضعفتان را متوجه شــوید 
و خــود را قوی کنید تا جایی که لحظه 

طلایی در زندگی تان رقم بخورد.
این هم زمان دارد و همه ما زمانی 
داریــم برای درخشــش و نباید عجله 
کنند و باید صبور باشــند. من این همه 
ســال کار کردم و تازه الان احساس می 
کنم کارهای درخشانی دارم و آمادگی 
کامل برای انجام کارهای خیلی خوب 
دارم و با برنامه ریزی می توانم ایده های 
خوبی در کارهایم بدهم و همه اینها طی 
ســی سال تجربه ام بدست آمده است. 
اگر پیشینه کاری ام نباشد ممکن است 
در هرکاری که من را انتخاب می کنند 
اســترس بگیرم و اعتماد به نفسم را از 
دســت بدهم و همه چیز خراب شود. 
برای من هم به همین شــکل بود وقتی 
تجربه داشــته باشید می توانید جلوی 

دوربین بزرگانی مثل حمید نعمت الله 
بازی کنید و بازی تان هم خوب شود. 

همه اینها از تجربه می آید. 
فیلم »شعله ور« خلاف همه 
کارهای طنز شما، متفاوت و جدی 
بود. این مسیر را ادامه می دهید؟

کارهای خــاص ســینمایی را 
دوســت دارم و در کنــارش کارهای 
کمدی که ســلیقه مردم اســت را هم 
دوســت دارم. اما بیشتر به سرنوشت 
اعتقاد دارم و معتقدم آنچه در مســیرم 
قرار می گیرد برایم درســت اســت. 
همیشه گفته ام وقتی تعهداتم را انجام 
مــی دهم پس اتفاقاتی که در زندگی ام 
برایم رقم می خورد بد نخواهد بود و اگر 
هم بد باشد،  به نفعم است و حکمتی در 
آن هست. اگر کاری هم قرار است برای 
من باشــد خودش جور می شود و اگر 
برای من نباشد اصلا به سمتم نمی آید. 
به اینها اعتقاد دارم و در این چند ســاله 

هم با همین تفکر کار کردم.
تلویزیونی  کارهــای  بین 
تان کدام را از همه بیشتر دوست 

دارید؟
همسایه ها، آپارتمان و 
روزگار جوانی را دوســت 
داشــتم. البتــه کاری ندارم 
که دوستش نداشته باشم و 
هرکاری بازی کردم دوستش 
داشــتم و در هیچ کاری به 
اجبار بــازی نکردم و همه 
چیز به انتخاب خودم بوده و 
در هــر کاری بازی کردم با تمام 

جان و دل حضور داشتم.  

گفت وگو با داور برنامه »عصر جدید«؛

امین حیایی: علیخانی گفت 
برای تو جایگزینی پیدا نکردم

امین حیایی بازیگر سینما و داور برنامه »عصر جدید« گفت: کارهای خاص سینمایی را در کنار فیلم های کمدی 
که سلیقه مردم است دوست دارم اما بیشتر به سرنوشت اعتقاد دارم و معتقدم آنچه در مسیرم قرار می گیرد برایم درست است.

فروش ۱۲ میلیاردی سینما در هفته اخیر؛ »تی تی« به جمع رقیبان گیشه اضافه شد

مهران رجبی: 

دوباره روحانی شدم

فرهنگ و هنر- سینماهای کشور 
در هفته اخیر، بیش از ۱۲ میلیارد تومان 
فروش داشتند. اکران »تی تی« سبب شد 
تا حدود ۱۰۰ هزار نفر به سینماها بروند 
و بدین ترتیــب، رونق نســبی، پس از 

مدت ها به سینمای ایران بازگردد.
در هفتــه اخیر ۳ فیلــم به ناوگان 
ســینمایی کشور افزوده شد که یکی از 
این ۳ فیلم توانســت جایگاه خود را تا 
رتبه دوم جــدول پرفروش های هفته 
بالا بکشــد. همین راندمان سبب شد تا 
سینمای ایران، به یک رونق نسبی برسد.

در ادامــه به ۵ فیلم پرفروش هفته 
اخیر سینماهای کشور می پردازیم.

کمدی انفرادی، با وجود رونمایی 
از تی تی، توانســت جایگاه خود را در 
رتبــه اول جــدول پرفروش ها ثابت 
نگه دارد. فیلم مسعود اطیابی طی هفته 
گذشــته، در ۳۳۰ سالن نمایش داشت 
و موفق به جــذب ۱۲۰ هزار مخاطب 
شد. گیشه این فیلم نیز ۳ میلیارد و ۹۰۰ 
میلیون تومان بود که سبب شد تا مجموع 

گیشه این فیلم به ۴۶ میلیارد تومان برسد. 
با این فروش، انفرادی به پرفروش ترین 
و پرمخاطب ترین فیلم ســینمای ایران 
طی ۴ ماه نخست ســال ۱۴۰۱ تبدیل 
شــد. تی تی در هفته نخســت اکران 
خود، عملکردی خیره کننده داشــت. 
چهارمین ساخته آیدا پناهنده در هفته 
نخست نمایش خود، در ۳۰۶ سالن به 
روی پرده رفت و با ۹۷ هزار مخاطب، ۳ 

میلیارد و ۴۰۰ میلیون تومان فروخت 
تا امیدها بــه افتخارآفرینی این 

فیلم، بســیار زیاد باشد. درام 
اجتماعــی علف زار، پس از 
۵۰ روز نمایــش، هم چنان 
جایگاه خــود را در جدول 
پرفروش هــا حفــظ کرده 
اســت. نخســتین ساخته 
کاظــم دانشــی طی هفته 
اخیر، در ۲۴۳ سالن نماش 
داشت، ۵۰ هزار مخاطب را 

جذب کرد و گیشه ۱ میلیارد 
و ۸۰۰ میلیــون تومانی را تجربه 

کرد. علف زار تاکنون ۱۱ میلیارد و ۶۵۰ 
میلیون تومان فروش کرده است.

دومین فصــل از چند می گیری 
گریه کنی۲ نیز به عنوان چهارمین فیلم 
پرفروش هفته، در ۲۰۲ ســالن نمایش 
داشــت. ۲۷ هزار نفر به تماشــای این 
فیلــم نشســتند و ۸۵۰ میلیون تومان 
هم به گیشــه این فیلم واریز شــد. با 
این فروش هفتگــی، مجموع فروش 
فیلــم علی توکل نیا، به ۶ میلیارد و ۲۰۰ 
میلیون تومان رسید.  سگ بند، ۴ ماه پس 
از اکران، هم چنان در جدول پرفروش ها 
قرار دارد.ساخته مهران احمدی در هفته 
اخیر، در ۱۳۴ سالن نمایش داشت، ۲۱ 
هزار مخاطب جــذب کرد و فروش 
گیشــه آن ۶۵۰ میلیــون تومان بود. 
سگ بند تاکنون ۳۹ میلیارد و ۴۰۰ 
میلیون تومان فروش داشته تا در 
یک قدمی فروش ۴۰ میلیاردی 

قرار بگیرد.
طی هفته اخیر، ۴۱۳ هزار 
نفر به سینماها رفتند تا گیشه ۱۲ 
میلیارد و ۱۰۰ میلیون تومانی برای 

سینماهای کشور رقم بخورد.

فرهنگ و هنر- مهــران رجبی 
درباره فعالیت های ســینمایی اخیرش 
گفت: اکنون مشــغول بازی در سریال 
»آزادی مشروط« مسعود ده نمکی هستم 

و نقش یک روحانی را بازی می کنم.
مهــران رجبی با اعــلام این خبر 
که ۴۵ روز دیگر فیلمبرداری ســریال 
آزادی مشروط به پایان می رسد، اظهار 
داشت: ســپس بازی ام در سریال مادر 
سوجان حســین تبریزی در لاهیجان 

آغاز می شود.
ایــن بازیگر ســینما و تلویزیون 
درباره تجربه بــازی در نقش روحانی 
گفــت: من تا پیش از آزادی مشــروط 
حدود ۱۰ فیلم ســینمایی و تلویزیونی 
در کارنامــه دارم که در آن ها نقش یک 
روحانــی را ایفا کرده ام. اولین باری که 
نقش یک روحانی به من ســپرده شد، 
فیلم زیر نور ماه به کارگردانی سیدرضا 
میرکریمی بود.  وی با اشــاره به این که 

در اوقــات فراغت پیگیــر برنامه های 
تلویزیون اســت، افزود: اصولاً چون 
درگیر بازی هستم کمتر تلویزیون تماشا 
می کنم اما ســریال وضعیت زرد را می 
بینم. همچنیــن به دلیل علاقه ام پیگیر 
اخبار هستم و مستندهای شبکه مستند 
را دنبال می کنم و هر شب ساعت ۲۳ تا 
۲۴ حتما یک ســاعتی را از این شبکه، 

مستند می بینم. 
من بر خلاف دیگران که علاقه مند 
به تماشای فیلم سینمایی هستند، برنامه 
های گفت وگو محور، اخبار، مستند و 
سریال را بیشــتر می پسندم و به دنبال 
یادگیری مطالب از صداوسیما هستم. 

این بازیگر معتقد اســت حضور 
در یــک ســریال تلویزیونی، 
حــس رضایت خوبــی ایجاد 
می کند و وقتــی آن را می بینم 

و بازخوردهــا از مردم را می گیرم 
حس می کنم زحمتی که می کشم هدر 

نرفته اســت. مــن و همکارانم تلاش 
مــی کنیم در نهایت یــک اثر خوب و 
در شأن صداوسیما ارائه دهیم. سریال 
۳۰ قسمتی آزادی مشروط با محوریت 
طنز درباره فعالیت  گروه های جهادی، 
کادر درمان و پرســتاران در ایام کرونا و 
مصائب و شــیرینی های این دوران به 

تهیه کنندگی و کارگردانی مســعود 
ده نمکی در مرکز سیمافیلم ساخته 
می شــود. نــگارش فیلمنامه این 
سریال توسط کریم خودسیانی و 
شهاب عباسی بر اساس طرحی از 

مسعود ده نمکی انجام 
شــده اســت. 

پوراندخــت مهیمن، لیلا بوشــهری، 
هلیا امامــی، بهنوش بختیاری، حدیثه 
تهرانی، مریم کاویانی، شهین تسلیمی، 
پرویــز فلاحی پــور، مهــران رجبی، 
علیرضا اســتادی، نیما شاهرخ شاهی، 
علیرضا مسعودی، سروش جمشیدی، 
ضیائی،  ســیدمهرداد 
کاوه سماک باشی، 
و  رفیعی  حسین 
رامین راســتاد از 
جملــه بازیگران 
این سریال هستند.

فرهنگ و هنر- میکی رورک، 
نامزد جایزه اسکار برای فیلم »کشتی 
گیر«، گفت: تــام کروز وصله دنیای 
بازیگری نیســت و ۳۵ ســال آزگار 

است که یک نقش را تکرار می کند.
اگرچه تام کروز به لطف موفقیت 
فیلم پرفروش تاپ گان: ماوریک به 
ستاره ســال سینما تبدیل شده است 
اما دســتکم یکی از نامزدهای جایزه 

اسکار بهترین بازیگری هست که این 
ستاره هالیوودی را قبول ندارد.

میکــی رورک در یــک برنامه 
تلویزیونــی حاضــر شــد و درباره 
موفقیــت تــاپ گان ۲ گفــت: این 
برای من هیــچ معنایی نــدارد. تام 
کروز ۳۵ ســال آزگار است که یک 
نقش را تکــرار می کند. من احترامی 
برای این قائل نیســتم. پول و قدرت 

برای من اهمیتی ندارد. کار کردن آل 
پاچینو و کریســتوفر واکن، کارهای 
اول رابرت دنیرو و ریچارد هریس و 
 ری وینستون است که برایم اهمیت 

دارد. 
ایــن ها بازیگرانی هســتند که 
می خواهم شبیهشــان باشم. مردانی 
کــه تمام توان خود را برای بازیگری 

به کار گرفتند. 

به عقیده رورک ستاره مجموعه 
فیلم هــای ماموریــت غیرممکن در 
سه دهه گذشــته برای پیشبرد حرفه 

بازیگری خود تلاشی نکرده است
به عقیده رورک ستاره مجموعه 
فیلم هــای ماموریــت غیرممکن در 
سه دهه گذشــته برای پیشبرد حرفه 
بازیگری خود تلاشــی نکرده است. 
وی در پاســخ به این سوال که آیا تام 

کروز بازیگر خوبی است یا نه، گفت: 
از نظــر من او وصله دنیای بازیگری 

نیست.
رورک کــه در ســال ۲۰۰۹ با 
فیلم کشتی گیر نامزد دریافت اسکار 
بهتریــن بازیگر مرد شــد، در حال 
حاضر در فیلم کاخ ســاخته رومان 

پولانسکی بازی می کند.
فیلــم تــاپ گان: ماوریــک با 

حدود ۶۰۰ میلیون فروش در آمریکا 
به پرفروش ترین فیلم ســال ۲۰۲۲ 
و بزرگترین فیلــم در کارنامه کروز 

تبدیل شده است. 
با میزان استقبالی که از این فیلم 
بــه عمل آمده تنها فیلم های گیشــه 
پســند پاییــزی چون پلنگ ســیاه: 
واکاندا تا ابــد و آواتار: راه آب توان 

رقابت با آن را خواهند داشت.  

تام کروز، وصله دنیای بازیگری نیست

مــن اجراهــای گروهی و هماهنــگ را خیلی دوســت دارم. افرادی که به صــورت تک نفره 
مــی آینــد و اجرا می کنند معمولا قضاوت شــان خیلی ســخت تر اســت اما گــروه هایی 
کــه حــرکات هماهنگ اجــرا می کنند قضاوت شــان راحت تر اســت و مــی توانی راحت 
رای مثبتــی بــه آنهــا بدهی چــون تلاش و هماهنگ شدنشــان خیلی مشــخص اســت. 
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